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Årsredovisning MP Kungsbacka 2023 

  

 

Bild. Kungsbacka Sta�on på Biologiska Mångfaldens Dag 22 maj då vi delade ut fröpåsar gjorda av återanvända 
valsedlar. Från vänster �ll höger: Agneta Börjesson, Jan Riise, Karin Färnlöf Clarin, Maria Losman, Elisabeth 
Sahlsten, Clas Rosander. Och så Håkan Färnlöf med Ronja. 
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Styrelse och medlemsak�viteter 
 

 

 

2023 års årsmöte hölls den 9 mars på Kulturhuset Fyren i Kungsbacka med riksdagsledamoten och 
förra kulturministern Amanda Lind som gäst.  
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Årsmötet valde Ingegärd Salmose �ll ordförande, Thomas Lundberg �ll kassör samt Karin Färnlöf 
Clarin, Håkan Färnlöf och Jan Riise �ll ledamöter. Styrelsen har ha� 10 möten under året, inklusive et 
kons�tuerande möte och et med beslut per capsulam. 

I samband med valet 2022 fick Miljöpar�et et stort antal nya medlemmar och i slutet av 2022 och 
början av 2023 genomfördes på �digare styrelsens ini�a�v en serie telefonintervjuer med nyblivna 
medlemmar.  

Intervjuerna ledde bland annat �ll fler ak�viteter för både nya och �digare medlemmar. Utöver en 
särskild träff för de senast �llkomna (23 maj) så har MP Kungsbacka bland annat ordnat en välbesökt 
kunskapsdag med inriktning på mat, skola och energi (8 oktober) och et uppskatat besök på Onsala 
Rymdobservatorium (29 april). 

Till det ska läggas et par A�er Work-torsdagar på restaurangen Rum 35 på Hotell Halland i 
Kungsbacka. Konceptet är informellt och enkelt: någon eller några miljöpar�ster med uppdrag i 
kommunen är på plats och säter et tema för de som vill veta mer eller diskutera någon specifik 
fråga. Datum för 2024 finns på mp.se/kungsbacka. 

 

Bild från Grön-AW 9 November.  

Medlemsantal 
 

2023-12-31 2022-12-31 2021-12-31 2020-12-31 
100 125 72 71 

 

Antalet medlemmar ökar vanligtvis i samband med valår, så även 2022 då ökningen var betydligt 
större än �digare. Tendensen var densamma över hela landet. Antalet medlemmar i MP Kungsbacka 
vid slutet av 2023 var 100 – vilket även med en minskning under året är betydligt fler än �digare år. 
Lokalavdelningen i Kungsbacka är störst i Halland, något större än MP Halmstad. Totalt, med 
avdelningarna i Hylte, Laholm, Varberg och Falkenberg, har Miljöpar�et drygt 300 medlemmar i 
Halland. 

https://www.mp.se/kungsbacka/just-nu/93375-2/
https://www.mp.se/kungsbacka/just-nu/93375-2/
https://www.mp.se/kungsbacka/event/gron-after-work-2024/
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Miljöpar�ets par�kongress i Örebro 
 

Vi, Kungsbacka MP, hade 7 representanter vid Miljöpar�ets Par�kongress, representerande Region 
Halland och MP’s riksorganisa�on. En par�kongress som går av stapeln vartannat år.  

Två ombud Karin Färnlöf Clarin och Håkan Färnlöf och två ersätare Ingegärd Salmose och Elisabeth 
Sahlsten för Region Halland, och Jan Riise, Thomas Lundberg och Agneta Börjesson från Riksnivån. 

Några välfyllda och spännande dagar där vi behandlade mer än 500 mo�oner, fördelade i 8 olika 
ämnesområden samt et antal proposi�oner från Par�styrelsen. Et inspirerande och intressant 
väloljat demokra�skt ”maskineri”. ”En crash-course i Miljöpar�ets alla poli�ska hörn” 

Vi valde också språkrör för Miljöpar�et, omval av kvinnligt språkrör, Märta Stenevi, och nyt manligt 
språkrör, Daniel Helldén. 

 

Bild från Miljöpar�ets par�kongress 17-19/11 i Örebro, e�er at språkrören valts. Region Hallands MP-
representanter + vårt nyvalda manliga språkrör Daniel Helldén 
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Poli�k 
 

Vi har under året försökt påverka kommuns styrande majoritet av Moderater, Centerpar�ster, 
Kristdemokrater och Liberaler i flera frågor. Det har bland annat handla om at dämpa Kungsbackas 
nega�va inställning �ll vindkra�, �llämpa Barnkonven�onen, satsa på BÅDE energieffek�visering och 
förnybar energiproduk�on, uppmärksamma vatenförsörjningen, behovet av biologisk mångfald, 
personalomsorg och mycket mera. 

Samarbetet med Socialdemokraterna har utvecklats i den nya mandatperioden så at det både 
förekommer förmöten och andra kontakter innan nämnder och styrelser har formella möten. I 
Tekniska nämnden har MP, V och S lagt fram gemensamt förslag om samrötningsanläggning för 
biogas. //Har det hänt i fler nämnder än Tekniska där Elisabeth Sahlsten låg bakom förslaget at 
utreda en samrötningsanläggning för biogas?// 

Miljöpar�et har varit representerat enligt följande:  

Kommunstyrelsen: Maria Losman, ledamot 

Servicenämnden: Thomas Lundberg, ledamot 

Nämnden för teknik: Elisabeth Sahlsten, ersätare 

S��elsen Tjolöholms styrelse: Agneta Börjesson, ledamot 

Byggnadsnämnden: Per Nordström, ersätare 

Nämnden för Kultur och Fri�d: Karin Färnlöf Clarin, ersätare 

Nämnden för Individ & Familjeomsorg: Ingegärd Salmose, ledamot 

Valnämnden: Emil Erdelius ordinarie och Jessica Hjerpe Olausson, ersätare 

Eksta och Tempohus par�representant bolagstämma: Jessica Hjerpe Olausson, ordinarie och Per 
Nordström, ersätare 

De facknämnder där MP inte finns representerat är Gymnasium&Arbetsmarknad samt 
För&Grundskola samt Miljö&Hälsa. 

Fullmäk�gegruppen består av Maria Losman och Elisabeth Sahlsten som ordinarie ledamöter och Clas 
Rosander och Karin Färnlöf Clarin som ersätare. Maria och Clas delar på gruppledarskapet.  
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Bild. På årets sista kommunfullmäk�ge markerades demokra�n bland annat genom at ledamöter och ersätare 
fick medalj. Siffran anger i vilken ordning man kommit in i fullmäk�ge. För Clas stämmer inte siffran egentligen 
för han var ersätare redan 2010 och sedan ordinarie ledamot fram �ll 2022 då han blev ersätare igen. Maria 
har varit ledamot sedan 2014, Elisabeth var ersätare 2018-2022 och sedan 2022 ordinarie. Nyast är Karin som 
kom in som ersätare 2022. 
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Januari 

Vi la två mo�oner i fullmäk�ge.  

Den första handlar om det orimliga med 2-åriga hyreskontrakt för nyanlända. Vi väntar for�arande på 
svar på den, men när den lades fram gick flera par�er direkt ut i media med at de ville avslå den.  

Personal på Älvsåkersskolan har reagerat på att flyktingfamiljer tvingas flytta redan 
efter två år. 

När tvåårskontrakten infördes gick det väldigt fort. Något formellt beslut fattades inte 
i kommunstyrelsen, vilket fick kritik i en revisorsrapport 2021, där man även 
konstaterade att barnrättsperspektivet kom i kläm. 

Miljöpartiet tvekar däremot inte, utan har redan skrivit en motion till fullmäktige där 
man föreslår att hyrestiden förlängs till fem år. 
– Det är tufft att ställa högre krav än kötiden som i snitt är 4,5 år., Det finns många 
kommuner som har en mer generös tidsgräns, säger Karin Färnlöf Clarin (MP). 
 

 
Miljöpartisten Karin Färnlöf Clarin kräver fyra års hyreskontrakt i en motion. 
Bild. Klipp från Norra Halland 9 februari 

 

Den andra mo�onen handlar om förmånscyklar och är i princip samma som et förslag som Centern 
la 2016. Vi väntar på svar, men vi tror och hoppas at �den kommit ifat Kungsbackas poli�ska 
majoritet så at det går at införa en åtgärd som främjar hälsa och miljö och bidrar �ll at kommunen 
som atrak�v arbetsgivare. 

https://norrahalland.se/nonsec/media/2023/02/210046-2.jpg


8 
 

 

Februari 

Vi såg �ll at det blev debat i fullmäk�ge kring biologisk mångfald genom en interpella�on. 

 

Bild. Elisabeth Sahlsten i fullmäk�ges talarstol 7 februari i interpella�onsdebat om biologisk mångfald vid 
vägkanter och möjligheter för biogasproduk�on 

 

Mars 

Maria Losman argumenterade i kommunstyrelsen för at det är lämpligt at ha ordentliga underlag i 
fysisk planering, och därför är det bra at låta tjänstepersoner jobba vidare med ny FÖP (fördjupad 
översiktsplan) i stället för at bryta ut delar och besluta om enskilda detaljplaner utan helhetssyn. Det 
är bätre at ta �llvara kompetensen hos våra tjänstepersoner än at förtroendevalda ska sita och 
gissa hur det kan bli. 

Vi la en mo�on om at Kungsbacka ska skynda på omställningen av elektrifierade fordon. Den har inte 
kommit �llbaka �ll fullmäk�ge än men förslaget �ll svar från kommunstyrelsens arbetsutskot är at 
den ska anses besvarad.  
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April 

På kommunstyrelsen försökte vi få med at inriktningen vid nästa upphandling av färdtjänst ska vara 
100% fossilfrit men det gick inte igenom.  

I fullmäk�ge var vår mo�on uppe om at värna Lygnern som ger oss vårt vik�gaste livsmedel 
dricksvatnet. Våra förslag gick inte igenom även om många verkade tycka de var bra, bara inte just 
nu. Våra förslag var: 

• at kommunen verkar för at, i samarbete med Hallands och Västra Götalands länsstyrelser 
och berörda kommuner i Lygnerns avrinningsområde, kompletera föreskri�erna för Lygnern 
Fjärås-Bräcka vatentäkt genom at utöka vatenskyddsområdet för Lygnern-Fjärås Bräcka 
vatentäkt �ll at omfata hela avrinningsområdet för Lygnern 

• at kommunen, i samarbete med berörda kommuner, iden�fierar poten�ella 
föroreningskällor inom �llrinningsområdet �ll Lygnern 

• at kommunen genomför de inskränkningar rörande kemiska bekämpningsmedel som behövs 
för at uppnå sy�et med områdesskyddet, med hänsyn �ll flergenera�onsperspek�vet. 

Vi försökte förmå kommunen at komma från tradi�onella lösningar på avloppsreningen. Elisabeth 
Sahlsten gav idéer i nämnden, vilket senare ledde �ll et gemensamt ini�a�värende från S, V och MP. 

Planerna för utbyggnaden av Hammargårds reningsverk har fått kritik vid 
ett antal tillfällen. I det senaste förslaget finns en sänkning av utsläpp av 
fosfor. Men Miljöpartiet i Kungsbacka är inte nöjda och vill istället att man 
utreder andra alternativ till en utbyggnad. 
– Vi vill att man ska tänka nytt, säger Elisabeth Sahlsten (MP), ledamot i 
kommunfullmäktige och ersättare i Tekniknämnden. 

 
 

Elisabeth Sahlsten och Miljöpartiet är inte nöjda med planerna för Hammargård. De 
vill utreda andra alternativ. Foto: Anton Lorentzson och arkivbild i ett montage 
Vi måste ta vara på näringen som finns i avloppet, och även energin. Ta vara på kväve, ta vara på 
fosfor, men också att utnyttja biogaser och värme som finns i avloppsvattnet. Att se avloppet som en 
resurs och inte ett problem som man bara vill bli av med, säger Elisabeth Sahlsten och fortsätter: 
– Man vill fortsätta på spåret att rena bort kvävet ut i luften. Vi vill behålla kvävet för att återanvända 
det till till exempel gödning i jordbruk eller trädgårdar. Det finns det metoder till. 

Bild. Klipp från Norra Halland 10 april.  

https://norrahalland.se/nonsec/media/2023/04/211487-1.jpg
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Maj 

I fullmäk�ge väckte vi debat om at vi förbrukar resurser motsvarande fyra jordklot genom MP-
interpella�on om hur det tas in i budgetarbetet. För det flesta är det här informa�on som är svår at 
ta in och omvandla �ll fungerande poli�k. 

För det mesta är det omöjligt at komma igenom och fata beslut som går emot M, C, KD och L men 
ibland händer det. Kommunstyrelsen fatade et klokt beslut at inte bebygga 4 hektar jordbruksmark 
i Fjärås, mark som skulle kunna användas både för storskalig och småskalig odling, t ex av dem som 
bor i lägenheter utan egen trädgård. Det blev 8 röster för at bevara jordbruksmark när MP, S, V, C, KD 
och SD tyckte samma. Då räckte det inte med 7 röster från M och L som ville bebygga.  

Sommar 

Elisabeth Sahlsten och Clas Rosander svarade på en insändare från LRF om biologisk mångfald i 
lantbruket: 

Debat: Biologisk mångfald är livsvik�gt » Norra Halland - Kungsbackas största �dning 

 

September 

Vår mo�on om mål�dsgemenskap för äldre var uppe �ll debat och beslut. Våra förslag gick inte 
igenom. De handlade om at kommunen utreder möjligheter at erbjuda gemensamma 
seniormål�der �ll rimliga kostnader i olika delar av kommunen och at mål�dsgemenskap för äldre 
prioriteras i kommunens arbete med social hållbarhet och folkhälsa. 

  

https://norrahalland.se/debatt/debatt-biologisk-maangfald-ar-livsviktigt/35466?fbclid=IwAR2LICAchPnVwV4ZeklOEdf2HSFegrrrJQwpHB3CdvpBzXiFRsmYB0j66mo
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Vi tog också upp mat ur miljö- och klimatperspek�v i en insändare och den alldeles onödiga 
målkonflikt som majoritetsstyret skapat genom sit beslut at det måste serveras köt varje dag i 
skolan.  

  

Bild. Insändare i Norra Halland 26 september 
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Oktober 

I fullmäk�ge debaterade vi klimatanpassning e�er en MP-interpella�on. 

Maria Losman representerade MP på den lokalpoli�sk debat som för andra året arrangerades av 
Norra Halland, Företagarna och Rotary.  

 

Bild. Emanuel Forsell (M), Maria Losman (MP) och Tommy Rydfeldt (L) i debat på Kungsbacka Teater 25 oktober 
på Kungsbacka Teater. 

 

  



13 
 

November 

Vår mo�on om ansvarsarter var uppe �ll debat. Den gick inte igenom – det gör sällan mo�oner från 
opposi�onspar�er – men det blev en god debat om biologisk mångfald.  

 

Bild. Clas Rosander med egensnidat havsnejonöga som också fick följa med upp i talarstolen.  

 

Bild. Alla ledamöter och ersätare i fullmäk�ge fick var sig visitkort av MP med et nyt förslag på stadsvapen för 
at påminnas om at det finns fler arter än människan som bor i Kungsbacka, bland andra den tretåiga måsen, 
ålgräset och havsnejonögat.  
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December 

Vi gjorde en interpella�on om förhållandena på Ekhaga Vård- och Omsorgsboende som drivs av 
Ekhaga på uppdrag av kommunen.  

Vi menar at det som anhöriga ser och hör ska vara en del av uppföljningen, inte bara revisioner. Det 
är orimligt at avfärda anhörigas foton och berätelser som "osanning". Vi tycker at kommunen ska 
�ta på undersökningar vad de boende tycker och på andelen utbildad personal, så blir det tydligt at 
det är en bra idé at göra som bland andra Lomma och ta hem omsorgen i egen regi. Det löser inte 
allt, men ger större rådighet at få en värdig omsorg. 

 

Vrakat.se 
Under hösten beslöt styrelsen för MP Kungsbacka at bidra �ll vrakat.se med 3000 kronor. Vrakat.se 
drivs av Gösta Franséhn i Onsala och samordnar et stort antal strandstädare runt hela Onsala som 
ser �ll at prak�skt taget hela kuststräckan rensas med jämna mellanrum. Clas Rosander deltog även i 
den ”vrakat-dag” som ordnades i december 2023 med en presenta�on av den hotade arten 
havsnejonöga och vädjade om namnunderskri�er för den allt mer ovanliga fisken som finns bland 
annat i Kungsbacka kommun. 

 
Hemsida och sociala medier  
Miljöpar�et i Kungsbacka finns på mp.se/kungsbacka. Där finns informa�on om aktuella frågor, länkar 
�ll insändare, namn och kontaktuppgi�er och annat som kan vara bra at ha �llgång �ll. 

Vi finns också på Facebook (www.facebook.com/miljopar�et.kungsbacka) och X (fd. Twiter) 
(@MPKungsbacka). 

 

 

https://www.mp.se/kungsbacka/
http://www.facebook.com/miljopartiet.kungsbacka
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